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本次会议将通过 ZOOM 平台直播 

this conference will be streamed live via ZOOM 

 

 

ZOOM 会议号 

ZOOM ID 

991 510 6179 

 

加入我们 

Join us at 

https://zoom.com.cn/j/9915106179 
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会议日程 

2020 年 11 月 28 日（星期六） 

November 28, 2020 (Saturday) 

09:00-18:00 报到注册 

Arrival and Registration 

2020 年 11 月 29 日（星期日） 

November 29, 2020 (Sunday) 

开幕仪式 

OPENNING CEREMONY 

 主持人：吴巨慧先生，浙江大学教育学院党委书记、副院长 

Chair: Mr. Juhui Wu, Part Secretary and Deputy Dean, College of Education, Zhejiang 

University, China 

08:30-09:10 欢迎辞： 

Welcome Remark: 

 浙江大学代表 

Representative, Zhejiang University 

 盛世豪先生，浙江省社科联主席 

Mr. Shihao Sheng, President of Zhejiang Federation of Humanities and 

Social Sciences, China 

 陈滔伟先生，教育部中外人文交流中心机制工作二处处长 

Mr. Taowei Chen, Director of Division Two for People-to-People Exchange 

Mechanism, China Center for International People-to-People Exchange (CCIPE), 

Ministry of Education, China  

 裴伯庸博士，联合国教科文组织驻华代表处教育项目官员 

Dr. Robert Parua, the Education Programme Specialist of UNESCO Beijing 

Office 

开幕辞： 

Opening Remark 

 徐小洲教授，联合国教科文组织浙江大学创业教育教席主持人、浙江传媒学

院校长 

Prof. Xiaozhou Xu, Chair holder of UNESCO Chair in Entrepreneurial Education 

at Zhejiang University and President of Communication University of Zhejiang 

赠书仪式 

BOOKS PRESENTATION 

09:10-09:20 徐小洲教授向联合国教科文组织、教育部中外人文交流中心、浙江省社科联赠送

英文图书 

Pro. Xiaozhou Xu Presented English Books to UNESCO, China Center for International 

People-to-People Exchange (CCIPE) and Zhejiang Federation of Humanities and Social 

Sciences 
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签约仪式 

SIGNING OF MOU 

09:20-09:30 联合国教科文组织浙江大学创业教育教席与联合国教科文组织高等教育创新中心

及联系学校网络国际中心战略合作签约仪式 

Signing MOU between UNESCO Chair in Entrepreneurial Education at Zhejiang 

University and International Center for Higher Education Innovation (ICHEI) and 

International Centre for UNESCO ASPnet (ICUA) 

 徐小洲教授，联合国教科文组织浙江大学创业教育教席主持人、浙江传媒学

院校长 

Prof. Xiaozhou Xu, Chair holder of UNESCO Chair in Entrepreneurial Education at 

Zhejiang University and President of Communication University of Zhejiang 

(CUZ), China 

 李铭教授，联合国教科文组织高等教育创新中心主任 

Prof. Ming Li, Director of UNESCO International Center for Higher Education 

Innovation (ICHEI) 

 周晓霞博士，联合国教科文组织联系学校网络国际中心主任 

Dr. Xiaoxia Zhou, Director of International Centre for UNESCO ASPnet (ICUA) 

09:30-10:00 集体合影/茶歇 

Group Photo / Tea Break 

议题 1：新时代背景下中国教育国际化的新挑战与新机遇 

SESSION I: NEW CHALLENGES AND NEW OPPORTUNITIES OF INTERNATIONALIZATION OF 

EDUCATION IN CHINA IN NEW ERA 

 主持人：阚阅教授，浙江大学教育学院副院长 

Chair: Prof. Yue Kan, Deputy Dean, College of Education, Zhejiang University 

10:00-10:20 题目待定 

Topic to be confirmed 

 陈滔伟先生，教育部人文交流中心机制工作二处处长 

Mr. Taowei Chen, Director of Division of Mechanism Work II, China Center for 

International People-to-People Exchange (CCIPE), Ministry of Education, China  

10:20-10:40 新挑战与新机遇：教育国际化的再出发 

New Challenges and New Opportunities: Restarting Internationalization of Education 

 徐小洲教授，联合国教科文组织浙江大学创业教育教席主持人、浙江传媒学

院校长 

Prof. Xiaozhou Xu, Chair holder of UNESCO Chair in Entrepreneurial Education at 

Zhejiang University and President of Communication University of Zhejiang, China 

10:40-11:00 后疫情时代的国际学生流动 

Mobility of International Students in the Post COVID-19 Era 

 江波教授，同济大学原副校长 

Prof. Bo Jiang, Former Vice President, Tongji University, China 
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11:00-11:20 高等教育国际化的挑战与未来：联合国教科文组织高等教育创新中心的视角（题目

待定） 

Topic to be confirmed 

 李铭教授，联合国教科文组织高等教育创新中心主任 

Prof. Ming Li, Director of UNESCO International Center for Higher Education 

Innovation (ICHEI) 

11:20-11:40 基础教育国际化的挑战与对策：联合国教科文组织联系学校网络国际中心的实践 

Topic to be confirmed 

 周晓霞博士，联合国教科文组织联系学校网络国际中心主任 

Dr. Xiaoxia Zhou, Director of International Centre for UNESCO ASPnet (ICUA) 

11:40-12:00 后疫情时代的教国际化：“新瓶装新酒” 

Post-Covid-19 Internationalization of Education: Of New Wines in New Wine Skins 

 李坤博士，浙江师范大学非洲研究院中非教育合作研究中心副主任 

Dr. Osidipe Adekunle, Deputy Director, Research Center for China Africa Education 

Cooperation, Institute of African Studies, Zhejiang Normal University, China 

12:00-14:00 午餐 

Lunch 

议题 2：全球视野下教育国际化的新路径与新模式 

SESSION II: GLOBAL PERSPECTIVES ON THE NEW PATH AND NEW MODES OF 

 INTERNATIONALIZATION OF EDUCATION 

 主持人：梅伟惠博士，浙江大学教育学院 

Chair: Dr. Weihui Mei, College of Education, Zhejiang University 

14:00-14:20 题目待定 

Topic to be confirmed 

 常桐善教授，加州大学校长办公室院校研究与学术规划中心主任 

Dr. Tongshan Chang, Director of Institutional Research and Academic Planning at 

the University of California (UC) Office of the President, US 

14:20-14:40 新冠疫情背景下的教育国际化：联合国教科文组织的应对与行动 

Internationalisation of Education in a time of COVID-19: UNESCO’s Response 

and Action 

 裴伯庸博士，联合国教科文组织驻华代表处教育项目官员 

Dr. Robert Parua, the Education Programme Specialist of UNESCO Beijing Office 

14:40-15:00 新冠疫情和国际竞争时代的高等教育国际化 

Internationalisation of Higher Education in a time of COVID-19 and 

International Rivalry 

 安东尼·韦尔奇教授，澳大利亚悉尼大学教育与社会工作学院 

Prof. Anthony Welch, School of Education and Social Work, University of 

Sydney, Australia 

15:00-15:20 茶歇 

Tea Break 
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15:20-15:40 日本如何应对新冠疫情对高等教育的影响 

How Has Japan Responded to the Pandemic on Higher Education 

 黄福涛教授，广岛大学高等教育研究开发中心 

Prof. Futao Huang, The Research Institute for Higher Education, Hiroshima 

University, Japan 

15:40-16:00 题目待定 

Topic to be confirmed 

 阿恩·卡尔森教授，联合国教科文织终身学习研究所前所长 

Prof. Arne Carlsen, Former Director, UNESCO Institute for Lifelong Learning 

16:00-16:20 反思新时代的高等教育国际化 

Re-thinking Internationalization of Higher Education in the New Era 

 温昌达博士，马来西亚理科大学国家高等教育研究院 

穆希扎姆·穆斯塔法博士，马来西亚理科大学人文艺术学院副教授 

Dr. WAN Chang Da, National Higher Education Research Institute (IPPTN), 

Universiti Sains Malaysia, Malaysia 

Dr. Muhizam Mustafa, Associate Professor, Department of Graphic 

Communication, School of Arts, Universiti Sains Malaysia 

16:20-16:40 基于国际素养的课程：疫情中和后疫情时代微认证、资历框架与全球/地区伙

伴关系 

International Competency-Based Curriculum: Exploring the Potential of 

Microcredentialing, Qualifications Frameworks and Regional/ Global 

Partnerships during and Post Covid Era 

 林书名博士，国际教育发展咨询专家 

Dr. Roger Chao Jr., International Education Development Consultant, The 

Philippines 

闭幕仪式 

CLOSING CEREMONY 

16:40-17:00 会议总结 

Summary of the Symposium 

 裴伯庸博士，联合国教科文组织驻华代表处教育项目官员 

Dr. Robert Parua, the Education Programme Specialist of UNESCO Beijing Office 

 






